
Závody Dračích lodí – Zdravá Výživa 

Možná jste už na některé řece nebo vodní nádrži slyšeli dunivé bubnování z lodi s nepřehlédnutelnou 

dračí hlavou a ocasem. Možná jste nevědomky dokonce viděli i náš tým „Zdravá Výživa“ v akci na některých 

závodech.  Letos jsme se skupinou přátel vytvořili posádku, s kterou jsme se zúčastnili dvou závodů Grand Prix 

(GP) a dvou dračích festivalů. Do letošní seznamovací sezóny dračích lodí jsme vtrhli ve velkém stylu. Sice na 

tom neměli až tak velký podíl naše výsledky, ale spíše originální název a dobrá nálada.  

 

Co jsou to Dračí lodě 

Tento kolektivní sport k nám byl dovezen z Asie, kde má dlouholetou tradici. Na dračí lodi s typickou 
hlavou a ocasem pádluje až 20 lidí, tempo udává v čele sedící bubeník a směr kormidelník. Dohromady se tak 
na lodi veze 22 lidi. Samotná hmotnost lodi se pohybuje okolo 250kg, spolu s posádkou tak může hmotnost lodi 
dosahovat přes 2000kg.   

Na standardních závodech pak lodě spolu startují ve 200 metrové dráze, na 2 až 6 souběžných drahách 
se společným startem (klasický sprint). Dosahované časy se pak pohybují od 47 do 57sekund dle kvality 
posádky.  

Další disciplínou je trať na 1 kilometr s postupnými starty mezi posádkami na vymezeném ovále, 
s několika otočkami. Dosahované časy se na této trati pohybují od 5 do 6,5 minuty. 

Nejsou neobvyklé i tratě nad 5 km. Ty už však nejsou v lize oficiálně bodovány. Spolu s brněnským GP 
se jel závod dlouhý 8,8km z Veverské Bítýšky na brněnskou přehradu. (trať jsem s týmem Kabrňáků ujel za cca 
35minut). 

 
Pálavský festival – 1000m. (foto použito z www.martinhales.com) 
 
 

Jak to všechno začalo 

Pojeď se mnou na dračí lodě. Tak většinou zněla první věta, když jsem oslovoval a sháněl lidi pro 20 
člennou posádku. Většinou také následovala odpověď co to je. Na to jsem s úsměvem reagoval, že je to taková 
sranda na vodě, něco jak když se jede na kánoi. Kdyby ti lidé věděli, že budou celí mokří a druhý den se vzbudí 
s pocitem jako by je přejel parní válec, posádku na loď bych asi neposkládal. To že na ně bude bubeník udávající 
rytmus při závodě křičet, ať pádlují rychleji, jsem zatajil úplně.   

Všechno to začalo loni. To mě oslovil kolega z práce, že skládá posádku pro závody Dračích lodí na 

Letovické přehradě.  Jelikož mám sport rád a vodu taky, nemusel jsem se moc rozmýšlet. Jeli jsme pod názvem 

„Zdravá Výživa“. A i přesto, že jsme nepodali žádné oslnivé výkony, akce se mi líbila a slíbil jsem účast i příští 

rok.  



Letos mě kolega na závody oslovil znovu, tentokrát na brněnskou přehradu, s prosbou jestli bych 

nesehnal ještě nějaké lidi. Z loňské posádky jsme zbyli jenom čtyři. Kromě lidí z práce se k nám nakonec přidalo 

ještě 6 mých kamarádů a posádka byla na světě. Většinou jsem je lámal slovy z úvodu článku. Přesto že jsem 

některé věci zatajil, lidem kteří se k dračímu týmu Zdravé Výživy připojili asi nelitovali. Po závodech mě totiž 

přemlouvali, abychom zkusili příští rok poskládat kompletně vlastní tým bez „cizáku“. Závody se ale jezdí 

minimálně jednou do měsíce. Takže jsme nečekali rok, ale za měsíc už jeli směr Pavlov na Novomlýnské Nádrže. 

 

Letošní výsledky 

Přehrada Brno – 11místo z 18 na 200m / 6 místo z 11 na 1000m (kategorie FUN – GP)  

Závody, které rozhodli o našem dalším působení, v tomto závodě jsme se spíše seznamovali, jak to na 

podobných akcích probíhá a jaká jsou pravidla. V tomto závodě jsme zajeli naši asi nejlepší trať na 1000m, kdy 

se nám podařilo dojet a předjet dvě posádky které startovali před námi. 

 

Pálavský festival – 13místo z 24 na 200m / 7 místo z 15 na 1000m (kategorie FUN – GP) / 3 místo z 32 

v přetahování lanem 

Krásné počasí a výborná partije lidí, kde jsme poskládali asi nejsilnější sestavu letošního roku. To co 

nám chybělo na technice, jsme nahradili hrubou sílou a odhodláním. Na těchto závodech nám chybělo trošku 

„štěstíčko“ v podobě losu, kdy jsme měli na to se umístnit na 200m o něco lépe. Závod na 1000m byl pro nás 

obrovskou školou, kdy jsme si vyzkoušeli, co znamená pádlovat v silném větru na velkých vlnách. Některé lodě 

při zatáčkách nabrali tolik vody, že se v průběhu závodu potopili. 

 

Součásti sobotního Pálavského festivalu Dračích lodí byl pořádán již čtvrtý ročník v přetahování lanem. 

Ještě před ranními závody byl tým jasný. Mělo závodit 8 nejsilnějších chlapů z posádky. Bohužel závody nám 

trošku nabourali plány, proto jsme museli některé nahradit. Už tak byl původní tým menší a lehčí než ostatní 

týmy. Náš tým tak na tvářích soupeřů vyvolával úsměv a pobavení. To však jenom do chvíle než jsme se chopili 

lana. Za mocného povzbuzování zbytků týmu, který vytvořil bezkonkurenčně nejlepší kulisu, jsme technikou a 

odhodláním vyřadili partu profesionálních pádlerů. Při závěrečném podávání rukou, tito „obři“ jenom nevěřícně 

kroutili hlavou a doteď myslím nechápou, co se vlastně stalo. Po třetím vyhraném zápase, už o nás nikdo 

nepochyboval. Diváci se v závislosti, nad naším názvem "Zdravá Výživa" jenom podivovali, co že to vlastně 

žereme.  V souboji o finálovou účast jsme bohužel po urputném boji podlehli vítězi celého turnaje. Odnesli jsme 

si tak krásné 3 místo z 32 týmů.  (Jindřich Hruška, Martin Hruška, Martin Cabejšek, Jiří Bohunický, David Škula, 

Jakub Škula, Ondřej Kožíšek, Mirek Geryk, Petr Jurtík)    

 
Přetahování lanem – v akci kluci Škulovi a Martin Cabejšek 

 



Letovice – 9 místo na 200m/ 18 místo na 1000m (49posádek) 

Závody doslova pro amatéry v krásném prostředí velice příznivém pro diváky. Do těchto závodu jsme byli díky 

našim dvěma účastem na GP nasazeni rovnou do čtvrtfinále. Svoji převahu nad začátečnickými posádkami jsme 

s přehledem potvrdili atak trošku potrápit i pravidelně jezdící hobby týmy. Kilometr jsme bohužel jeli oproti 

ostatním posádkám za výrazně horšího počasí, tudíž jsme nedosáhli předpokládaného času. 

 

Znojemský festival – 5 místo na 200m (15 posádek) 

Naše poslední závody v tomto roce. Bohužel nás jelo pouze 18, ale i tak jsme zde neudělali vůbec ostudu. 

Podařilo se nám vrátit porážky týmu, který nás předjel v Letovicích a dokonce urvat skalp Kojetínského týmu. Po 

zkušenostech ze Znojma se však budeme závodům na malých řekách vyhýbat. Poznali jsme zde, jaký je rozdíl 

pádlovat na mělké a hlubší vodě, což značně ovlivnilo regulérnost závodů. 

 

Osa týmu 2011 (minimálně dva odpádlované závody): 

Jindřich Hruška (4), Veronika Rudolfová (4), Tomáš Rudolf (4), Martin Hruška (4), David Nešpor (4), Mirek Geryk 

(4), Petra Sojková (3), Tomáš Patra (3), Monika Lakomá (3), Jakub Škula (3), Hanka Jelečková (3), Jiří Pařil (2), Ivo 

Šauer (2), Kristýna Malá (2), Pavlína Horáková (2), Marek Geryk (2), Martin Kučera (2), Martin Procházka (2), 

Vendula Široká (2), Ondřej Kožíšek (2), Veronika Šauerová (2) 

Osu týmu tvoří pádleři ze Zbýšova a Zakřan, jelikož je nás na závody vždy tak akorát (do Znojma jsme jeli pouze 

v 18) na každé závody jsme posádku doplňovali o nové členy. S tímto trendem bohužel počítám i do příštího 

roku. Pokud by vás podobná aktivita lákala, přidejte se k nám.    

 

 
 

Letošní sezónu jsme zakončili krásným znojemským festivalem, už se však těšíme na jaro, kdy plánujme 

potrápit zkušenější posádky v GP Moravské Národní Ligy. Proto až někde uvidíte dračí lodě, hledejte modrobílá 

námořnická trička, případně se ptejte po posádce Zdravé Výživy. 

 

 

 

Jindřich Hruška    


